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 Møteprotokoll 

 
Utval: Utval for opplæring og helse 
Møtestad: Skulebesøk Austevoll Vgs 4. september 2018 

Sakshandsaming på fylkeshuset 5. september 2018 
Dato: 04.09.2018 kl. 08:15 til kl. 16:00.  
Tidspunkt: 05.09.2018 kl. 10:00 til 13:45. 

 
Følgjande faste medlemmer møtte: 
 
Namn Funksjon Representerer 
Rosalind Fosse Medlem FRP 
Dan Stian Femoen Medlem H 
Emil Lennart Pålikoff Gadolin Leiar A 
Linda Haugland Jondahl Medlem A 
Alexander Fosse Andersen Nestleiar SP 
Daniel Charles Hextal Medlem SV 
Tor Andre Ljosland Medlem KRF 
Øyvind Strømmen Medlem MDG 
Kine Bratli Dale Medlem A 
Jeanette Syversen Medlem R 
Elizabeth Toft Erichsen Medlem V 
Christoffer Thomsen Medlem FRP 
Torgeir Toppe Medlem A 

 
Følgjande medlemmer hadde meldt forfall: 
 
Namn Funksjon Representerer 
Ragnhild Fagerbakke Medlem H 
John Helge Gullaksen Medlem H 
 
Følgjande varamedlemmer møtte: 
Namn Møtte for Representerer 
Emil Tetlie Brimsholm Ragnhild Fagerbakke H 
Nils Kåre Skoge John Helge Gullaksen H 

 
Frå administrasjonen møtte: 
 
Namn Stilling 
Svein Heggheim Fylkesdirektør opplæring 
Arne Åsan Fylkestannlege 
Jostein Fjærestad Eigedomsdirektør, eigedomsavdelinga 
Linda Farestveit Seksjonsleiar skule, opplæringsavdelinga 
Annbjørg Laupsa Seksjonsleiar, oppfølgingstenesta 
Nina Ludvigsen Seksjonsleiar, opplæringsavdelinga 
Håkon Gjerde Avdelingsleiar, Hardanger produksjonsskule 
Petter de Presno Spesialrådgjevar, seksjon skule, opplæringsavdelinga 
Merethe Helland Nordnæs Utvalssekretær, fylkessekretariatet 
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Sakliste 

Utvals- 
saknr 

Innhald Arkiv- 
saknr 

U.Off. 

PS 75/18 Godkjenning møteinnkalling og saksliste   

PS 76/18 Godkjenning møteprotokoll forrige møte   

PS 77/18 Referatsaker (meldingar)   

RS 47/18 Svar på spørsmål frå Tor Andre Ljosland 2017/15617  

RS 48/18 Spørsmål om tannhelsetenesta 2018/12062  

RS 49/18 Framdrift rom- og funksjonsprogram Stord vgs - avd. 
Vabakken 

2018/12282  

RS 50/18 Tilleggspoeng for musikalsk dugleik ved inntak til Vg1 
Musikk/Dans/Drama. 

2016/9170  

PS 78/18 Ymse   

PS 79/18 Nye Sotra vgs - tomteval 2014/11832  

PS 80/18 Framtidig opplæringstilbod for elevar med psykiske 
vanskar 

2017/15373  

PS 81/18 Satsing for betre psykisk helse for elevane i 
vidaregåande skule - evaluering av Psykologteamet i 
Hordaland 

2016/1917  

PS 82/18 Framlegg til tiltak for å sikre at Oppfølgingstenesta får 
kontakt med ungdom koda som "ukjent aktivitet". 
Konsekvens for kapasiteten. 

2018/8502  

PS 83/18 Selskapsavtale Vigo IKS 2015/7154  
     
 
 

PS 75/18 Godkjenning møteinnkalling og saksliste 

Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 04.09.2018  
 
Vedtak 
 
Møteinnkallinga og sakslista vart godkjent utan merknader. 

PS 76/18 Godkjenning møteprotokoll forrige møte 

Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 04.09.2018  
 
Vedtak 
 
Møteprotokoll frå møte den 14.08.2018 vart godkjent utan merknader. 

PS 77/18 Referatsaker (meldingar) 

Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 04.09.2018  
 
Referatsakene RS 47-50/18 vart refererte. 
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PS 78/18 Ymse 

Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 04.09.2018  
 
Orienteringar: 
 
Status for arbeidet med det nye fylket på våre saksfelt. Ved prosjektkoordinator Nina Ludvigsen, 
Opplæringsavdelinga. 
 
Fylkestannlegen: Vestland tannhelseteneste – delprosjekt. 
 
Status for etablering av Hardanger produksjonskule. Ved avdelingsleiar Håkon Gjerde. 
 
Dan Femoen: Orienterte som saksordførar i sak PS 80/18, Framtidig opplæringstilbod for elevar med 
psykiske vanskar. 
 
Petter de Presno Borthen, seksjon skule opplæringsavdelinga: Oppsummering av sommarskulen 
2018. 
 
Øyvind Strømmen (MDG) sette den 04.09.2018 fram 2 spørsmål til neste møte i utvalet den 
16.10.2018: 
 

«1. Hybelbuarar i Hordaland 
a. Kan opplæringutvalet få ein oversikt over talet på hybelbuarar ved dei ulike vidaregåande 
skulane i Hordaland? 
b. Finst det eller kan det utarbeidast nokon oversikt over korleis det å vera hybelbuar påverker 
gjennomføring og fråfall? 
 
2. Eingongsbestikk o.l. i skulekantiner 
Me har fått opplysningar om at det vert nytta ein heil del eingongsbestikk og liknande i 
skulekantiner og vidaregåande skular i Hordaland, blant anna pappfat ved servering av 
skulefrukost. Dette synes problematisk båe frå ein miljøståstad, i høve ressursbruk og gjer oss 
også betenkte i høve økonomi. Når Hordaland fylkeskommune samstundes set av pengar i 
økonomiplanen til opprydding av plastavfall, er dette eit paradoks.  
 
I denne samanhang har me følgjande spørsmål: 
a. I kva grad vert det nytta eingongsbestikk, -fat, -koppar og liknande i kantiner og elles i dei 
vidaregåande skulane i Hordaland? 
b. Kva er i så høve bakgrunnen for dette? 
c. I kva grad er det teke grep for å redusera og fjerna bruken av eingongsbestikk?»  

PS 79/18 Nye Sotra vgs - tomteval 

Forslag til innstilling 
 
1. Fylkesrådmannen får fullmakt til å framforhandle avtale med Fjell kommune om kjøp av tomt 45 

- Stovevatnet som tomt for Nye Sotra vidaregåande skule. 
 

2. Framforhandla avtale vil bli lagt fram for fylkestinget for godkjenning. 
 
Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 04.09.2018  
 
Dan Femoen (H) sette fram slikt forslag: 
 

«Det er viktig at Nye Sotra vgs blir bygget så raskt som mulig. En utsettelse av prosjektet vil 
være svært uheldig. Ved å gå for tomt 41 Bildetangen, vil prosjektet starte raskt opp. Tomt 41 
vil også være det beste økonomiske alternativet. I tillegg vil det bidra til å realisere et 
kunnskapskvartal, der skole, næringsliv og forskning samles. Fylkesrådmannen får fullmakt til 
å inngå forhandlinger om tomt 41 med Fjell kommune.» 
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Rosalind Fosse (FrP) sette fram slikt forslag: 
 

«Utvalget tar rådmannens innstilling til etterretning og gir støtte til å inngå forhandlinger med 
Fjell kommune for tomt 45. 
  
Finner rådmannen grunnlag for å forhandle videre med tomt 41, gir utvalget fylkesrådmannen 
tilslutning til dette.» 

 
Røysting 
 
Dan Femoen sitt forslag fekk 3 røyster (H) og fall. 
Rosalind Fosse sitt forslag fekk 6 røyster ( 2 Frp, 3 H og 1 R) og fall. 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkesrådmannen får fullmakt til å framforhandle avtale med Fjell kommune om kjøp av tomt 45 

- Stovevatnet som tomt for Nye Sotra vidaregåande skule. 
 

2. Framforhandla avtale vil bli lagt fram for fylkestinget for godkjenning. 
 

PS 80/18 Framtidig opplæringstilbod for elevar med psykiske vanskar 

Forslag til innstilling 
 
1. Fylkesutvalet sluttar seg til tilrådingane som arbeidsgruppa har gitt i rapporten «Framtidige 

opplæringstilbod for elevar med psykiske vanskar», slik det går fram av saka her.    
 

2. Retningsliner vert utarbeidde for å sikre at rettane til elevar med omfattande 
psykiske vanskar vert ivaretekne m.a. ved at tilbodet vert gitt på bakgrunn av 
sakkunnig vurdering frå OT/PPT der lov og forskrift krev det.  
 

3. Den lokale inntaksforskrifta vert revidert slik at inntak for elevar med omfattande  
psykiske vanskar skjer sentralt, med unnatak av elevar som får opplæring etter 
oppl.lova § 13-3 a.  

 
Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 04.09.2018  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkesutvalet sluttar seg til tilrådingane som arbeidsgruppa har gitt i rapporten «Framtidige 

opplæringstilbod for elevar med psykiske vanskar», slik det går fram av saka her.    
 

2. Retningsliner vert utarbeidde for å sikre at rettane til elevar med omfattande 
psykiske vanskar vert ivaretekne m.a. ved at tilbodet vert gitt på bakgrunn av 
sakkunnig vurdering frå OT/PPT der lov og forskrift krev det.  
 

3. Den lokale inntaksforskrifta vert revidert slik at inntak for elevar med omfattande  
psykiske vanskar skjer sentralt, med unnatak av elevar som får opplæring etter 
oppl.lova § 13-3 a.  

 
  



5 

PS 81/18 Satsing for betre psykisk helse for elevane i vidaregåande skule - 
evaluering av Psykologteamet i Hordaland 

Forslag til innstilling 
 
1 For å ivareta det gode arbeidet med elevane si psykiske helse vert Psykologteamet i Hordaland 

på seks årsverk forlenga ut 2019.  
 

2 Psykologteamet skal liggja under den fylkeskommunale PP-tenesta med kontorplass på ulike 
skular og lokale PPT - kontor. Dette for å ivareta alle skulane i fylket, samt sikre godt samarbeid 
med skulehelsetenesta. 
 

3 Psykologteamet skal arbeida oppdragsbasert, og alle skular i HFK skal kunna nytta seg av 
tilbodet. Teamet skal ha fokus på systemretta arbeid på skulane, og arbeidet teamet gjer skal 
forankrast i leiinga på den einskilde skule.  
 

4 Psykologteamet skal også arbeida individretta med samtalar med elevar, og rettleia skulane i 
arbeidet med elevane. 

 
Saksprotokoll i Uutval for opplæring og helse - 04.09.2018  
 
Jeanette Syversen ( R ) sette fram slikt forslag:  
 

« Nytt forslag til punkt 4 i innstillinga: 
 
For å ivareta det gode arbeidet med elevane si psykiske helse blir psykologteamet i Hordaland 
på seks årsverk forlenge med (faste stillingar) permanent ansettelse.» 
 

Tor Andre Ljosland (Krf) og Aleksander Fosse Andersen (Sp) sette på vegner av KrF, Sp, A og Sv 
fram slikt forslag: 
 

« Endringsframlegg: 
 
- Punkt 1: Stryk «ut 2019» 
 
- Punkt 3:  
Psykologteamet skal arbeida oppdragsbasert og alle skular i Hordaland fylkeskommune skal 
kunna nytte seg av tilbodet. Teamet skal ha fokus på individretta arbeid med samtalar med 
elevar og rettleia skulane i arbeidet med elevane. 
 
- Punkt 4:  
Psykologteamet skal i tillegg kunne arbeida systembasert. Dette arbeidet skal forankrast i 
leiinga på den einskilde skule.»  

 
Jeanette Syversen (R) sette fram slikt oversendingsforslag til administrasjonsutvalet: 
 

« Nytt forslag til punkt 4 i innstillinga: 
 
For å ivareta det gode arbeidet med elevane si psykiske helse blir psykologteamet i Hordaland 
på seks årsverk forlenge med (faste stillingar) permanent ansettelse.» 

 
Røysting 
 
Jeanette Syversen sitt forslag vart med røystene til R, Krf; A, MDG, SV og Sp (9 røyster) vedteke 
oversendt på vegne av forslagsstillar utan realitetsbehandling. 
 
Røysting 
 
Jeanette Syversen sitt forslag fekk 2 røyster (R og SV) og fall. 



6 

Tor Andre Ljosland og Aleksander Fosse Andersen sitt forslag blei vedteke som innstilling til 
fylkesutvalet mot 6 røster (Frp, H og V). 
 
Innstilling til fylkesutvalet  
 
1 For å ivareta det gode arbeidet med elevane si psykiske helse vert Psykologteamet i Hordaland 

på seks årsverk forlenga.  
 

2 Psykologteamet skal liggja under den fylkeskommunale PP-tenesta med kontorplass på ulike 
skular og lokale PPT - kontor. Dette for å ivareta alle skulane i fylket, samt sikre godt samarbeid 
med skulehelsetenesta. 
 

3 Psykologteamet skal arbeida oppdragsbasert og alle skular i HFK skal kunna nytta seg av 
tilbodet. Teamet skal ha fokus på individretta arbeid med samtalar med elevar og rettleia skulane 
i arbeidet med elevane. 
 

4 Psykologteamet skal i tillegg kunne arbeida systembasert. Dette arbeidet skal forankrast i leiinga 
på den einskilde skule. 

 

PS 82/18 Framlegg til tiltak for å sikre at Oppfølgingstenesta får kontakt med 
ungdom koda som "ukjent aktivitet". Konsekvens for kapasiteten. 

Forslag til innstilling 
 
Fylkesutvalet seier seg nøgd med arbeidet som Oppfølgingstenesta har gjort for å sikre betre oversikt 
over status for dei ungdomane ein ikkje har fått kontakt med. Fylkesutvalet ber fylkesrådmannen gje 
ein ny status for arbeidet våren 2019. 
 
Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 04.09.2018  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkesutvalet seier seg nøgd med arbeidet som Oppfølgingstenesta har gjort for å sikre betre oversikt 
over status for dei ungdomane ein ikkje har fått kontakt med. Fylkesutvalet ber fylkesrådmannen gje 
ein ny status for arbeidet våren 2019. 
 

PS 83/18 Selskapsavtale Vigo IKS 

Forslag til innstilling 
 
Fylkestinget vedtek framlegg til ny selskapsavtale for Vigo IKS. 
 
Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 04.09.2018  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkestinget vedtek framlegg til ny selskapsavtale for Vigo IKS. 
 
 


